
 MARIJANA SUMPOR: 

 - Dobro jutro. Poštovani predsjedniče, zamjenici, gradonačelniče, kolegice i kolege, 

 Moje pitanje je vezano uz participativno budžetiranje odnosno sudjelovanje građana u 

proračunskom planiranju gradskim četvrtima.  

Ciljevi participativnog budžetiranja su povećanje uključenosti građana u proces donošenja 

odluka, povećanje transparentnosti, identificiranje i rješavanje izazova u gradskim četvrtima 

kao i poboljšanje kvalitete života građana. Ovim procesom se građanima omogućava izravan 

utjecaj na odlučivanje o trošenju dijela javnih sredstava dodijeljenih gradskim četvrtima na 

način da identificiraju izazove u svojim kvartovima, predlažu projektna rješenja i kroz proces 

glasovanja sudjeluju u odabiru projekata koji će se financirati. To su procesi koji se desetljećima 

predlažu i kroz naše znanstvene radove koje smo radili u Ekonomskom institutu.  

Onda su prvi gradovi koji su bili pioniri krenuli sa ponudom građanima da se uključe u 

planiranje proračuna, uglavnom u manjim gradovima diljem Hrvatske. Udruga gradova je dosta 

zagovarala taj proces i podržavala je lokalnu samoupravu u vođenju proračunskog planiranja 

za građane.  

 Grad Zagreb je ove godine krenuo sa tim pilot projektom i nazvao je taj projekt "Daj 

prijedlog za bolji kvart". Građani su mogli onda u razdoblju od 1. listopada do 15. listopada ove 

godine putem web forme ili osobno podnijeti prijedlog projekta i to u četiri gradske četvrti: 

Peščenica - Žitnjak, Trešnjevka jug, Trnje i Podsused - Vrapče. 

 I moje pitanje sada glasi: na koji način je proveden taj proces participativnog 

budžetiranja u tim odabranim četvrtima, kakav je bio interes građana te hoće li se ova 

mogućnost proširiti na ostale gradske četvrti iduće godine? Hvala lijepa. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala zastupnice. Odgovor će dati gradonačelnik. Izvolite gradonačelniče. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Odgovor će dati dogradonačelnica Dolenec. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Izvolite, zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec. 

 

 DANIJELA DOLENEC: 

 - Poštovani predsjedniče, poštovane zastupnice i zastupnici, kolegice i kolege, 

 Zastupnice Sumpor tu ste. Hvala vam na prilici da evo ispratimo ovaj proces 

participativnog proračuna o kojem smo već u ovoj Gradskoj skupštini najmanje jednom 

govorili. I sada smo već na rezultatima. I kao što ste rekli s obzirom da se radi o nečemu što je 

svakako novitet u hrvatskom političkom prostoru a izazovno za grad ove veličine mislim da je 

važno da pratimo rezultate ovog pilota. Znači, ideja je, kao što ste rekli ovo je jedan novi model 

kojim uključujemo građane, educiramo o proračunu, o tome što se može izvesti i na koji način 

tako da svakako moramo iz ovog procesa jednom kada on bude do kraja izveden uključujući i 

projekte izvući vrlo konkretne pouke, napraviti proces analize da bi onda sljedeći put kada to 

provodimo mogli to učiniti i sa većim sredstvima i u većem broju četvrti. To je bila ideja.  

Zadnji put kada sam govorila pred nama je bio proces glasanja. Znači, podsjetiti ću kratko. 

Građani su davali prijedloge u te četiri gradske četvrti za ono što misle da su prioriteti.  

Zatim su organizirane javne tribine na kojima se o tim prijedlozima raspravljalo jer su i sama 

vijeća davala impute i na nadležni gradski ured oko toga što je od tih projekata realistično za 

izvedbu. I nakon toga omogućeno je glasanje. Najveći broj građana odlučilo se na elektroničko 

glasanje. I glasalo je nešto preko 500 građana.  
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 Četvrti su različito završile ovaj proces. Negdje je jedan projekt koji je velik dobio jako 

puno glasova. Na primjer Podsused - Vrapče u principu će svu svoju alokaciju iskoristiti za 

skate park. Neke gradske četvrti poput recimo Trešnjevke jug su zajedno iznjedrile nekakvih 

šest, sedam manjih intervencija a većinom se to odnosi na uređenje zelenih površina, nove staze 

i slično.  

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 Tako da sada ćemo u 2025. ispratiti te projekte… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala lijepo dogradonačelnice. Hvala lijepo. 

 

 DANIJELA DOLENEC: 

 - …napraviti evaluaciju i onda pripremiti novi proces. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Da vidimo je li se prijavila za dodatno objašnjenje. Nije se prijavila. 

 


